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1 Ruimtelijke ontwikkeling 

1.1 Begroting 2020-2023 

Antwoorden op technische vragen Begroting 2020-2023: 

 

Fractie Pag. Vraag Reactie 

VVD 11 “In vervolg op de vaststelling van de 

nota Ruimtelijk beleid in 2019 wordt 

in 2020 een aanvullende nota 

opgesteld waarin de beleidsregels 

met betrekking tot aantal andere 

belangrijke ruimtelijk thema’s worden 

geformuleerd.”                   1. 

begrijpen wij deze passage goed 

met de conclusie, dat het vaststellen 

van ruimtelijk beleid een zaak van 

uw college is en niet van de raad? 

2. om welke belangrijke ruimtelijke 

thema’s gaat het? 

3. kunt u bij deze thema’s aangeven 

of u participatie gaat toepassen en 

op welke manier? 

Het vaststellen van ruimtelijk beleid in de 

vorm van (structuur-)visies, 

bestemmingsplannen en verordeningen is 

een taak en bevoegdheid van de 

gemeenteraad. Het vaststellen van 

beleidsregels over hoe binnen de 

vergunningverlening omgegaan wordt met 

de beleidsruimte die er binnen deze kaders 

aanwezig is, is een bevoegdheid van het 

college. 

Zoals in de begroting aangegeven betreft 

het onder meer de thema’s huisvesting van 

arbeidsmigranten, herbestemmen en 

hergebruik van voormalige agrarische 

bedrijfsgebouwen en – kwantitatief en 

kwalitatief beleid ten aanzien van 

zorgboerderijen. 

Het college is voornemens om op deze 

terreinen participatie toe te passen. De 

wijze waarop hier invulling aan gegeven 

zal worden is nog niet definitief bekend en 

kan ook per onderwerp verschillen. Dat 

kan in de vorm van consultatie van 

individuele initiatiefnemers / ondernemers, 

maar ook in de vorm van 

belangenbehartigers / koepelorganisaties, 

zoals een LTO. Uiteraard wordt ook uw 

raad betrokken. 

SBN 12 Wordt, en op welke wijze, inzake de 

implementatie van de omgevingswet 

rekening gehouden met de minimaal 

noodzakelijke acties (VNG) en de 

maximale beschikbare 

(overgangs)termijnen?  

De ambtelijke organisatie is bekend met de 

minimale acties die nodig zijn om 

voorbereid te zijn op de Omgevingswet. 

Wij maken gebruik van de Roadmap van 

de VNG als basis voor keuzes en acties 

die voor de organisatie voortvloeien uit de 

wet. Dit geeft ook voor nu een indicatie 

over de verschillende termijnen.  

NN 12 Participatietraject om te komen tot 

omgevingsvisie. Vraag: waaruit heeft 

dit tot op heden bestaan en welke 

acties zijn de komende maanden te 

verwachten? Kan het college zich 

voorstellen dat het participatietraject 

voor inwoners tot op heden nog niet 

merkbaar is geweest? 

Het plan van aanpak voor het 

participatietraject is met input van de 

begeleidingsgroep omgevingsvisie en 

vertegenwoordiging van onze zeven 

dorpsraden opgesteld.  

In de eerste processtap zijn op diverse 

manieren ideeën en ambities opgehaald en 

is samenwerking tussen partijen tot stand 

gebracht. Dit staat nader toegelicht in het 

tussentijdse verslag van het 
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Fractie Pag. Vraag Reactie 

participatietraject, zie hiervoor brief 2019-

350.  

De komende periode staan er onder 

andere brede bijeenkomsten gepland in 

samenwerking met dorpsraden en de VON 

en wordt gesproken met 

natuurorganisaties en LTO.  

Op basis hiervan acht het college het 

ondenkbaar dat het participatietraject voor 

inwoners “nog niet merkbaar is geweest”.  

Op 24 september wordt het proces in de 

begeleidingsgroep omgevingsvisie 

besproken. Op 21 november wordt een 

bijeenkomst voor de hele raad 

georganiseerd.  

VVD 12 Zijn alle (bekende) invoerings- en 

uitvoeringskosten van de 

Omgevingswet in de begroting 

(meerjarig) opgenomen? Zo ja, om 

welke kosten gaat het en wat zijn de 

“vindplaatsen” in de begroting? Zo 

niet, waarom niet en per wanneer 

worden/wordt dan hiervoor 

bedragen/budget gealloceerd? 

Op dit moment is er voor de 

Omgevingswet een reserve ingesteld. 

Buiten de eenmalige kosten, die ook 

afhangen van het ambitieniveau, is veel 

afhankelijk van keuzes die nog gemaakt 

dienen te worden. Uitgangspunt is 

transparantie over de kosten zodra deze 

bekend zijn, en deze dan ook te verwerken 

in de begroting. Wij streven naar meer 

duidelijkheid op dit punt in het voorjaar van 

2020.  

VVD 12/1

3 

U geeft aan de raad te consulteren 

over een aantal ruimtelijke 

onderwerpen. Waarom kiest u voor 

beleidsregels, die uw college 

vaststelt in plaats van het opstellen 

van kaders, die door de raad worden 

vastgesteld? Hoe kan de raad zijn 

controlerende taak uitoefenen bij uw 

keuze voor beleidsregels? 

Daar waar opportuun zal de raad ook 

voorgesteld worden om kaders vast te 

stellen. In geval die kaders al bestaan en 

er binnen deze kaders sprake is van 

beleidsruimte (hetgeen bij kaders veelal 

het geval is) zijn beleidsregels het 

aangewezen instrument om duidelijkheid te 

geven hoe met deze beleidsruimte wordt 

omgegaan. 

Omdat beleidsregels geen eigen 

bevoegdheid creëren, kan hiermee dus 

ook niet buiten de door de raad en/of 

wetgever gegeven ruimte getreden 

worden. 
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NN 13 Op 1 januari 2021 gaat de “wet 

kwaliteitsborging bouwen” van 

kracht. Het bouwtoezicht van de 

overheid verschuift naar private 

kwaliteitsborgers en het preventief 

beoordelen van 

omgevingsvergunningen gaat 

grotendeels verdwijnen. Gemeente 

Nieuwkoop zal hiervoor nauwe 

samenwerking zoeken met een 

aantal bouwers in de regio.  

Vraag: Betekent dit dat de 

betreffende bouwers straks zelf het 

bouwtoezicht en het preventief 

beoordelen van 

omgevingsvergunningen gaan 

overnemen? 

Zowel het preventief beoordelen van 

bouwplannen (de toets aan het 

Bouwbesluit) alsmede het bouwtoezicht zal 

voor een categorie minder risicovolle 

objecten moeten worden uitgevoerd door 

zogenaamde kwaliteitsborgers. Het is aan 

de aannemerij om te kiezen voor het 

opleiden van eigen kwaliteitsborgers of 

deze te contracteren. Ook opdrachtgevers 

mogen dat overigens zelf organiseren.  

De gemeente zal bij binnenkomst van een 

vergunningaanvraag in ieder geval moeten 

controleren of de aangewezen 

kwaliteitsborger in het toelatingsregister is 

opgenomen wat door de landelijke 

overheid is ingesteld. Aan kwaliteitsborgers 

worden eisen gesteld op het gebied van 

opleiding, ervaring, kennis Bouwbesluit en 

permanente educatie. Hierin wordt tevens 

onderscheid gemaakt voor welk onderdeel 

(instrument) je kwaliteitsborger wordt. 

De gemeente blijft zelf verantwoordelijk 

voor toetsing en toezicht voor de meer 

complexe plannen en ook de controle op 

illegaal handelen en handhaving blijft een 

taak van de gemeente. 

De kwaliteitsborger zorgt voor een goed 

dossier bij oplevering van het bouwproject 

wat tevens aan de gemeente wordt 

verstrekt. Daarna dient de gemeente het 

gebouw vrij te geven voor gebruik. 

NN 14 Doelstelling: met elke nieuwe woning 

willen we meer huishoudens 

bewegen tot verhuizen. Vraag: welke 

maatregelen zijn er naast de met 

name financieel technische nog 

meer genomen om deze doelstelling 

te realiseren? 

In de prestatieafspraken met 

Woningstichting Nieuwkoop (WSN) en 

Woondiensten Aarwoude (WDA) die in 

december 2018 zijn vastgesteld, zijn 

verschillende maatregelen afgesproken om 

deze doelstelling te realiseren. Eén van de 

afspraken is dat WSN een voorstel doet 

met betrekking tot een pilot doorstroming. 

Onderdeel van deze pilot zijn onder andere 

de inzet van lokaal maatwerk en een 

wooncoach. Het doel van de wooncoach is 

om ouderen te informeren over hoe zij een 

passende woonvorm kunnen vinden en om 

dit proces te vereenvoudigen. In het kader 

van lokaal maatwerk wordt gewerkt aan 

verbetering van de toepassing van het 

instrument. 

NN 14 Aanpassing programmering om 

naast sociale huur ook midden huur 

en goedkope koop te realiseren. 

Vraag: binnen welke grenzen is er 

Er is sprake van middenhuur vanaf het 

bedrag bedoeld in artikel 13, eerste lid, 

onder a, van de Wet op de huurtoeslag: € 
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sprake van middenhuur en wat is 

bandbreedte bij goedkope koop? 

720,42. Als bovengrens kan ongeveer € 

900,- worden gehanteerd. 

Wat betreft goedkope koop hanteren wij in 

de grondexploitaties als bovengrens van 

sociale koop € 180.000,-. Goedkope, 

middeldure woningen zitten in de 

prijsklasse tot circa € 240.000,-. 

SBN 14 ”Daartoe zijn in 2019 het 

gemeentelijk woonfonds en de 

starterslening herzien”. Volgt dit nog 

en zo ja wanneer? 

Een voorstel tot herziening van de 

starterslening zal uw raad in de MR van 31 

oktober worden voorgelegd waarna op 14 

november een besluit kan worden 

genomen door uw gemeenteraad. 

Herziening van het woonfonds wordt 

momenteel overwogen. Hiervoor is nog het 

nodige onderzoek vereist. 

NN 16 Voor het woningbouwproject 

Vrouwenakker zijn 2020 en 2021 

opgenomen voor voorbereiding en 

2022 en verder voor de uitvoering. In 

het college programma is 2021 het 

jaar van uitvoering. Wat is de reden 

van deze vertraging? 

Uw raad is in het voorjaar per brief 

geïnformeerd over de vertraging van een 

aantal ruimtelijke projecten. Meerdere 

oorzaken liggen hieraan ten grondslag. 

Ook het project Vrouwenakker is 

vertraagd. De nieuwe planning is 

opgenomen in de begroting.  

NN 17 Bovenland. “Nog in 2017 verwachten 

wij van deze ondernemers een 

stappenplan, welke vanaf 2020 zal 

worden uitgevoerd”.  

Van bovenland wordt al jaren 

aangegeven dat de ondernemers 

komen met een plan van aanpak 

voor de revitalisering. Dat plan ligt er 

nog steeds niet.  

Vraag: Welke gerichte acties gaat de 

gemeente Nieuwkoop nemen als er 

in 2019 geen stappenplan van de 

ondernemers op tafel komt er van 

uitgaande dat daarover is 

nagedacht. 

De gemeente heeft een faciliterende rol. 

De ondernemers hebben een 

actiepuntenlijst opgesteld waaruit een 

agenda moet voortvloeien. Als er een 

impasse ontstaat in de voortgang kan de 

gemeente de rol op zich nemen die 

impasse te doorbreken.  

 

 

NN 17 In het hoofdstuk economie wordt niet 

vermeld of er onderzoek wordt 

gedaan naar het uitbreiden van de 

bedrijventerreinen. Vraag: is het 

college dit wel van plan en zo ja, 

wanneer? 

Vooralsnog niet. Het onderzoek is gedaan. 

Onderzoeksbureau STEC heeft een 

regionale bedrijventerreinen- strategie 

opgesteld met daarin de regionale en 

lokale behoefte aan bedrijventerrein.  

VVD 17 “Vanaf 2020 zal de 

uitvoeringsagenda Greenport 

Aalsmeer de nodige aandacht 

vragen op het gebied van ruimte en 

duurzaamheid, bereikbaarheid, 

kennis en innovatie, onderwijs en 

arbeidsmarkt, imago, profilering en 

organiserend vermogen.”      In deze 

opsomming missen wij het vervolg 

De ondernemersverkenningen zijn van 3 

jaar geleden. Het zijn momentopnamen, de 

markt is inmiddels veranderd. De 

verkenningen zijn gebruikt voor de definitie 

van middelen, zoals de vernieuwingsbank. 

Een gebiedsgerichte aanpak wordt gericht 

op ontwikkeling vanuit de behoefte van de 

ondernemers in het gebied. Zij stellen een 

toekomstvisie en uitvoeringsagenda op 



Technische vragen Begroting 2020-2023 

7 

op de ondernemers-verkenningen 

(toekomstplannen van onze 

tuinders) als onderdeel van de 

uitvoering van de Ruimtelijke Visie 

Greenport Greenport Aalsmeer 

2015-2025). Waarom ontbreekt dit 

onderwerp?  

voor hun gebied. Greenport Aalsmeer biedt 

een gebied coördinator voor 

ondersteuning. De 

ondernemersverkenningen zijn input voor 

een visie op de maatwerkgebieden. 

 

VVD 17 Wat gaat u doen met de 

ondernemersverkenningen en  wat is 

de planning m.b.t. het vervolg op de 

ondernemers-verkenningen? 

Zie antwoord hierboven. 

VVD 18 Detailhandel. U geeft aan dat in 

2019 een lange termijn visie is 

opgesteld en de ambities er gebied 

zijn bepaald. Waarom is de raad 

hierbij niet betrokken?  Bent u bereid 

de uitkomst van visie en ambities 

met de raad te bespreken? 

Eerder bent u geïnformeerd over de korte 

en lange termijn acties vanuit het rapport 

Molenaar. Momenteel wordt gewerkt aan 

de nieuwe detailhandelsnota. De Raad zal 

op strategische momenten in dat proces 

worden betrokken.  

 

 

VVD 18 Over de acties van de 

centrummanager stelt u: er zijn 

concrete acties opgepakt. Welke zijn 

dit?  (Aangezien is toegezegd dat 

eind september terugkoppeling volgt, 

volstaat het voor de VVD-fractie ook 

als de gevraagde uiteenzetting op 

beide vlakken daarin terug komt). 

In de tweede helft van september wordt u 

schriftelijk geïnformeerd over de 

activiteiten van de centrummanager. 

VVD 18 U geeft aan dat er op dit moment 

geen actueel beleid op het gebied 

van Recreatie en Toerisme bestaat, 

vervolgens stelt u dat er aan actueel 

beleid wel behoefte is. Wanneer 

bent u van plan de basis te gaan 

leggen voor een nieuwe 

beleidsagenda (ipv slechts aan te 

schuiven bij relevante stakeholders). 

Het bestaande “Toeristisch beleidsplan 

Nieuwkoop 2009 – 2020” is ten dele 

achterhaald. Er is behoefte aan actualisatie 

/ herijking. Ten behoeve van deze 

actualisatie is in de afgelopen weken door 

ons college een eerste verkenning 

gemaakt waarbij in de eerste plaats wordt 

gewerkt aan visie en missie ontwikkeling. 

Met andere woorden: Hoe staat de 

gemeente tegenover recreatieve en 

toeristische ontwikkelingen. En in welke 

bijdrage, randvoorwaarden en faciliteiten 

wil de gemeente voorzien om invulling te 

geven aan de visie. Uiteraard zal deze 

herijking aan de Raad worden voorgelegd 

met ruimte om input te leveren. Daarmee is 

tevens de basis gelegd om te komen tot 

een nieuwe agenda. De actualisatie staat 

niet op zichzelf. Er bestaat een samenhang 

met de Centrumplannen Ter Aar en 

Nieuwkoop die in ontwikkeling zijn.  

VVD 20 Aan de reserve Economie en 

Toerisme wordt € 200.000 

toegevoegd, aan de reserve 

Duurzaamheid  € 500.000,-- (uit de 

De toevoegingen worden gedaan om t.z.t. 

geld beschikbaar te hebben voor de 

uitvoering van beleid dat op dit moment 

wordt geformuleerd: Detailhandelsnota, 
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algemene reserve). Kunt u de 

hoogte van beide bedragen 

onderbouwen? Wat bedoelt u met de 

zinsnede (blz. 3): “Daarmee drukken 

de kosten niet meer op de 

begrotingsjaren 2021, 2022 en 

2023.” Betekent dit dat de raad geen 

afweging meer kan maken bij de 

begrotingsvaststelling in deze jaren?  

(actualisatie / herijking) Nota Recreatie en 

Toerisme en de contourennota 

Duurzaamheid.  

De hoogte van de noodzakelijke 

uitvoeringsbudgetten zijn nog niet bekend 

maar een nota zonder dat daarna 

financiële middelen beschikbaar zijn voor 

de uitvoering van de nota kan niet de 

bedoeling zijn. 

Bewust is gekozen voor toevoegingen aan 

(bestaande) reserves. Enerzijds omdat 

zoals aangegeven de hoogte van de 

budgetten nog niet bekend zijn, anderzijds 

omdat het aanwenden van middelen uit de 

reserve niet kan gebeuren zonder 

goedkeuring van uw raad. Op die manier 

stelt u niet alleen het beleid vast maar kunt 

u tzt ook bepalen hoeveel de uitvoering 

van de nota's u waard is. 

SBN 20 Wat zijn de komende jaren grofweg 

de te verwachten bestedingen van 

de reserve economie en toerisme? 

Zie bovenstaand antwoord. 

 

Nagekomen vragen CDA: 

 

CDA 62 De grondexploitatie is in 2023 nihil. 

Waarom zijn er geen plannen voor  

de lange termijn? 

In het kader van de BBV mag er pas een 

grondexploitatie worden geopend op het 

moment dat er een vastgesteld 

bestemmingsplan ligt. Er zijn wel degelijk 

plannen maar die mogen nog niet 

omgezet worden naar een 

grondexploitatie omdat er nog geen 

bestemmingsplan ligt. Te denken valt aan 

de herontwikkeling van de Ashram locatie 

en Teylerspark II. 

Overigens zal in 2023 Buytewech Noord in 

volle uitvoering zijn en Langeraar 

Noordwest in uitvoering komen. Dat zijn 

forse plannen met forse financiële 

implicaties.  

CDA 140 Hoe komt het dat de woningbouw in 

2020 bijna stil komt te liggen? 

Waardoor wordt er niets in het 

goedkope segment gerealiseerd? 

Op dit moment worden er op veel locaties 

woningen gebouwd en opgeleverd:  

Teylerspark I, De Verwondering, 

Zuidhoek, Land van Koppen, Langeraar 

Oost, Damstaete en Buytewech Oost fase 

1 (restant). Deze bouw loopt (op 

Teylerspark I na) door in 2020.  

Er worden wel degelijk woningen in het 

goedkope segment gerealiseerd. 

Damstaete en Teylerspark I (gezamenlijk 

40 sociale huurwoningen), Land van 

Koppen (waaronder 12 sociale 
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huurwoningen plus CPO) zijn hier 

voorbeelden van. 

Na oplevering van al deze woningen zal er 

een periode van 1-2 jaar zijn waarin 

daadwerkelijk veel minder gebouwd zal 

worden omdat nieuwe plannen dan nog in 

procedure zijn waardoor er nog niet 

gebouwd kan worden. 

CDA 140 Streeft het college naar een gelijk 

percentage hernieuwbare electriciteit 

als andere weinig stedelijke 

gemeentes? Zo ja, hoe denkt men 

dit te realiseren. Zo nee, waarom 

niet? 

 

Onze gemeente heeft zich gecommitteerd 

aan het Energieakkoord Holland Rijnland 

waarin ook doelen zijn gesteld voor 

hernieuwbare elektriciteit (2,5 PJ in 2025). 

De invulling hiervan komt terug in de nog 

op te stellen nota met concrete doelen en 

mijlpalen.  
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2 Ruimtelijk beheer 

2.1 Begroting 2020-2023 

Antwoorden op technische vragen Begroting 2020-2023: 

 

Fractie Pag. Vraag Reactie 

NN 22 “Verhardingen zijn voldoende vrij 

van onkruid en zwerfafval”. Het 

afgelopen jaar is extra inzet 

gepleegd op het verwijderen van 

onkruid. 

Vraag: Zijn er cijfers  beschikbaar 

waaruit helder wordt hoe de stand 

van zaken is met betrekking tot de 

bestrijding van onkruid?  

Nee, er zijn geen cijfers beschikbaar op 

dit moment. In 2018 hebben wij wel een 

schouw uitgevoerd, op basis waarvan is 

vastgesteld dat de beeldkwaliteit ligt 

tussen niveau A en B. 

Vanwege de problemen die wij 

momenteel ondervinden met het 

onderhoud van de apparatuur, zal het 

onderhoudsniveau op dit moment lager 

liggen.  

NN 22 Terugdringen zwerfafval. Vraag: Kan 

het college aangeven of er financieel 

ruimte is om het inzamelen van 

zwerfafval te belonen en 

bijvoorbeeld verenigingen en 

scholen hiermee een extra 

inkomstenbron kunnen bieden? 

Er is geen financiële ruimte om 

verenigingen en scholen structureel te 

voorzien van en vergoeding voor hun 

inzet bij de inzameling van zwerfafval. Het 

is wel mogelijk dit incidenteel te doen via 

het project "Schoon belonen" van 

Nederland Schoon. De educatieve vorm is 

‘De afvalvrije school’, hierin hebben de 

scholen deelgenomen en in 2020 wordt 

dit project uitgebreid met de 

(sport)verenigingen.  

NN 23 “In nieuwe woningbouwprojecten 

moet in de ontwerpfase al rekening 

worden gehouden met voldoende 

parkeergelegenheid: 

Vraag: Is er bij de ontwikkeling van 

nieuwe woonwijken die aansluiten 

op bestaande woonwijken in het 

tussenliggende gebied rekening 

gehouden met de aanleg van extra 

parkeerplaatsen voor de oude 

woonwijken zoals Natuurlijk 

Nieuwkoop als suggestie heeft 

meegegeven? 

De vraag suggereert dat er bij de aanleg 

van een nieuwe wijk een "tussenliggend 

gebied" ontstaat, waar ruimte is voor de 

aanleg van parkeerplaatsen. Dat is vrijwel 

nooit het geval. Er zou een gebied 

moeten worden gecreëerd door binnen 

het nieuwe exploitatiegebied ruimte vrij te 

houden (en dus niet te bebouwen) voor 

de aanleg van parkeerplaatsen voor de 

aangrenzende bestaande woonwijk met 

een tekort aan parkeerplaatsen. Tot nu 

toe hebben wij dat niet gedaan. 

Bij de ontwikkeling van Langeraar Oost 

hebben wij wel gekeken naar een 

oplossing van het parkeerprobleem in de 

aangrenzende woonwijk. Het 

parkeerprobleem in die wijk wordt nu 

gedeeltelijk opgelost door langs de Van 

Wassenaerstraat extra parkeerplaatsen 

aan te leggen in de groenstrook. Maar het 

betreft hier feitelijk geen "tussenliggend 

gebied" tussen de bestaande en nieuwe 

woonwijk. 
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NN 23 Parkeerdruk. Vraag: Het elektrisch 

opladen van auto’s gaat extra druk 

op parkeerplaatsen opleveren. Niet 

iedere inwoner heeft een 

parkeerplaats op eigen terrein. Kan 

het college deze ontwikkeling 

meenemen in haar meting en 

planvorming en daarbij meenemen 

of er centrale laadgelegenheden 

gecreëerd kunnen worden? 

Wij werken met het plaatsen van 

laadpalen vraaggestuurd. Dit is 

vastgesteld in ons beleid m.b.t. 

laadvoorzieningen uit 2013.  

De mate waarin de nu geplaatste 

laadpalen invloed hebben op de 

parkeerdruk kunnen wij meenemen in de 

parkeerdrukmeting die in 2020 wordt 

uitgevoerd.  

Uit oogpunt van duurzame ontwikkeling is 

het wenselijk dat wij lokaal beleid 

ontwikkelen voor een openbare 

laadinfrastructuur. Wij gaan ons beleid in 

2020 herzien.  

Hierbij maken wij gebruik van het rapport 

met strategische kaarten dat in 2018 in 

opdracht van  Holland Rijnland is 

opgesteld. Op de kaarten wordt per 

gemeente het benodigde aantal openbare 

laadpalen voor de komende jaren 

geprognotiseerd. 

NN 23 Inwoners nemen 

verantwoordelijkheid voor hun eigen 

woonomgeving. 

Vraag: Tot welke resultaten heeft dit 

tot nu toe geleid? Zijn er binnen 

Nieuwkoop al woonwijken waarin 

inwoners zelf een deel van het 

onderhoud plegen. Te denken valt 

daarbij aan het scheren van hagen, 

snoeien van struiken en 

schoonhouden van plantsoenen? Zo 

ja op welke wijze is dat 

georganiseerd. Te denken valt 

daarbij bv aan een contract met de 

buurt e.d. 

Op diverse plaatsen in onze gemeenten 

nemen inwoners op kleine schaal initiatief 

in hun woonomgeving. Het gaat dan 

bijvoorbeeld om het beplanten van 

boomkransen en het aanplanten van 

eenjarigen in openbare plantvakken. In 

het onderhoud houden wij hier rekening 

mee. Voor dit soort kleine initiatieven 

sluiten wij geen contracten af met 

bewoners. Andere voorbeelden zijn de 

afspraken die wij hebben met o.a. 

dorpsraden voor het onderhoud van 

hanging baskets. 

Voor enkele wat grotere initiatieven, 

waarbij inwoners onderhoud van de 

gemeente overnemen hebben wij wel 

overeenkomsten afgesloten.  Dit aantal is 

echter beperkt. In de afgelopen jaren is 

wel gebleken dat er weinig behoefte en 

bereidheid is bij inwoners op om grotere 

schaal het onderhoud van het openbaar 

groen van de gemeente over te nemen. 

NN 24 Bij verkeersveiligheid speelt het 

gedrag van de weggebruiker een 

grote rol. We willen daarom met 

gerichte verkeerseducatie ook 

inspelen op het gedrag van de 

weggebruiker. 

Vraag: Op welke verkeerseducatieve 

wijze ( beïnvloeding) probeert de 

gemeente Nieuwkoop het gedrag 

Verkeerseducatie richt zich tot nu toe 

vooral op de basisscholen en het 

voortgezet onderwijs. Alle scholen in onze 

gemeente doen mee met het programma 

School op Seef. Met dit programma wordt 

themagewijs aandacht besteed aan de 

verkeersveiligheid. Met het project 

VOMOL (Veilig Omgaan Met Opvallend 

Landbouwverkeer) worden 
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van de weggebruiker te 

beïnvloeden? Hebben deze tot 

zichtbare (meetbare) resultaten 

geleid? Wij denken hierbij ook aan 

gerichte acties in bepaalde wijken 

waar specifiek op die inwoners 

gerichte acties plaats vinden nadat 

is geconstateerd dat de bewoners 

zelf voor onveilige situaties zorgen. 

schoolkinderen geleerd veilig om te gaan 

met landbouwverkeer.  

Met het programma Streetwise verzorgt 

de ANWB verkeerseducatie op 

basisscholen en in het voortgezet 

onderwijs.  

Ouders van basischolieren worden 

betrokken bij de projecten, zodat indirect 

ook wordt ingespeeld op het gedrag van 

ouders. 

Van serieuze gerichte acties in de wijk is 

nog nauwelijks sprake. Het is ook moeilijk 

te organiseren. Op kleinere schaal 

hebben wij met behulp van de wijkagent 

en onze BOA's controles met een 

educatief karakter uitgevoerd, 

bijvoorbeeld rond scholen. 

De effecten van verkeerseducatie zijn niet 

of moeilijk te meten. Wij kunnen dan ook 

geen "zichtbare resultaten" melden. 

Met behulp van de bekende Smileys 

proberen wij eveneens het rijgedrag te 

beïnvloeden. Het effect van de Smileys is 

wel aantoonbaar en is positief. Het effect 

is echter wel tijdelijk. 

NN 24 Ecologisch groenbeheer 

We krijgen regelmatig klachten 

binnen over het slechte beheer van 

bv hagen langs de wegen. Het gras 

groeit volop in de hagen en de 

hagen zelf worden slecht 

onderhouden. 

Vraag: Zijn de klachten over het 

onderhoud van hagen bij de 

gemeente bekend? Zo ja hoe komt 

het dat deze hagen er verwaarloosd 

bij staan en wat kan hieraan worden 

gedaan? Zo  nee, heeft de 

gemeente zelf een beeld van de 

staat van onderhoud langs wegen? 

Wordt dit gecontroleerd? 

Het verbaasd ons dat er blijkbaar 

regelmatig klachten over het onderhoud 

bij de raad terecht komen. Ons zijn 

namelijk, ondanks een goed werkend 

meldingensysteem, geen klachten bekend 

specifiek over het onderhoud van hagen. 

Hagen worden door ons tweemaal per 

jaar gesnoeid. Hagen binnen de 

bebouwde kom onderhouden wij zelf. Het 

onderhoud van hagen buiten de 

bebouwde kom besteden wij uit. De 

voormannen van de buitendienst houden 

toezicht op zowel het uitbestede werk als 

het onderhoud dat de buitendienst zelf 

uitvoert.  

Het kan voorkomen dat er gras door 

hagen groeit. Omdat geen chemische 

bestrijding meer plaatsvindt, moet onkruid 

en gras handmatig worden verwijderd. Bij 

jonge hagen voorkomen wij grasgroei, 

door regelmatig de haagvoet te 

schoffelen. Uit de vraagstelling wordt ons 

niet duidelijk welke hagen op welke 

locaties worden bedoeld met "deze 

hagen".  
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NN 25 Natuurlijke speelplaatsen. 

Vraag: Is de gemeente bereid 

onderzoek te plegen naar 

succesvolle natuurlijke 

speelplaatsen in ander gemeenten 

in Nederland waardoor ook helder 

kan worden hoe men verstandiger 

kan omgaan met de 

veiligheidsvoorschriften die het 

plaatsen van natuurlijke 

speelplaatsen bijna onmogelijk 

maken?  

Het is bewezen dan spelen in een 

natuurlijke omgeving goed is voor de 

ontwikkeling van kinderen. Het maken van 

natuurlijke speelplaatsen is heel goed 

mogelijk en de veiligheidsvoorschriften 

hoeven hierin geen belemmering te 

spelen. De voorwaarden waaraan moet 

worden voldaan zijn duidelijk en 

certificeren is noodzakelijk.  In onze 

gemeente hebben wij in de heemtuin in 

Nieuwkoop in samenwerking met het IVN 

een natuurlijke speelplek aangelegd en 

ook in het Argonnepark in Ter Aar is een 

natuurlijke speelplaats gerealiseerd. Deze 

speelplaatsen leveren geen problemen 

op. Wij oriënteren ons ook bij omliggende 

gemeenten en volgen de ontwikkelingen 

binnen het vakgebied. Onderzoek voegt 

naar onze mening dan ook niets toe. 

SBN 25 Wat zijn lopende en komende acties 

mbt de (bewustwording) 

bodemdaling? 

Op dit moment lopen er nog geen lokale 

acties m.b.t. dit onderwerp, omdat het 

vooral een bovenlokale problematiek 

betreft. We sluiten dan ook aan bij 

regionale ontwikkelingen, met name in het 

Groene Hart. In dat opzicht is de Regio 

Deal Bodemdaling Groene Hart 

belangrijk. 

In de uitwerking hiervan werken de 

gemeenten Alphen aan den Rijn, Gouda 

en Woerden, de provincies Zuid-Holland 

en Utrecht en de hoogheemraadschappen 

van Rijnland, De Stichtse Rijnlanden en 

Schieland en de Krimpenerwaard samen 

met de Rijksoverheid. Binnen deze 

Regiodeal wordt gestart met projecten en 

pilots, met als doel kennis op te doen en 

om tot oplossingen te komen voor de 

problematiek van bodemdaling.  

Kennis en ervaringen die wij vervolgens 

weer lokaal kan inzetten.  

Een specifiek probleem, dat samenhangt 

met zowel bodemdaling als 

klimaatadaptatie, is de 

grondwaterproblematiek. Met de vaker 

voorkomende droge zomers kan 

grondwaterdaling optreden die vooral in 

de bebouwde omgeving kan leiden tot 

funderingsschade. Dit probleem pakken 

wij wel lokaal op en nemen wij mee bij het 

opstellen van het Basisrioolplan en het 

Verbrede Gemeentelijke RioolbeheerPlan. 



Technische vragen Begroting 2020-2023 

14 

SBN 25 Zijn er inmiddels, en zo ja welke,  

maatwerkoplossingen voor de 

afvalinzameling voor de 

verschillende afvalstoffen bij 

hoogbouw? 

Voor alle hoogbouwlocaties binnen de 

gemeente hebben wij een aanvaardbare 

oplossing voor de inzameling van rest- en 

gftafval. Voor het merendeel van de 

complexen hebben wij samenwerking met 

de woningbouwcorporaties of de VVE's 

gekozen voor bovengrondse containers. 

In een aantal gevallen is gekozen voor 

ondergrondse containers, waarbij ook een 

deel van de omliggende laagbouw is 

aangesloten op de containers. 

 
Nagekomen vragen CDA: 

 

CDA 22 De komende jaren proberen wij de 

bestrijding verder te optimaliseren. In 

samenwerking met Nederland 

Schoon gaan wij vanaf 2020 de 

openbare ruimte op zwerfafval 

monitoren. 

Hoe gaat dit concreet in zijn werk en 

wat zijn de voordelen voor wat 

betreft de uitvoering? Wat zijn de 

ervaringen uit andere gemeenten die 

op deze wijze monitoren? 

In 2014 hebben wij met hulp van Antea en 

beeldkwaliteitsmeting uitgevoerd. Uit de 

meting bleek dat de gemeente Nieuwkoop 

een hoge kwaliteit scoort voor netheid van 

de openbare ruimte. 

Nog dit jaar (oktober) voeren wij een 

nieuwe meting uit, vooruitlopend op de 

invoering van de nieuwe inzamelwijze 

voor huishoudelijk afval. Aan de hand van 

dit nulonderzoek kunnen wij de komende 

jaren beoordelen of de nieuwe 

inzamelsystematiek leidt tot meer 

zwerfafval en vervuiling van de openbare 

ruimte. 

De onderzoeksmethodiek van Nederland 

Schoon is vergelijkbaar met die van Antea 

en gaat uit van landelijke standaarden en 

richtlijnen zoals de CROW 

beeldsystematiek. Hierdoor zijn de 

uitkomsten eenvoudig te vergelijken met 

andere gemeenten. Bij de meting wordt 

op basis van een a-selecte steekproef van 

locaties gekeken nar de hoeveelheid 

zwerfafval op verhardingen, op gazons en 

in beplantingen en naar drijfvuil in 

openbaar water. Ook wordt gekeken naar 

vervuiling van en bijplaatsingen rond 

afvalcontainers. 

De metingen volgens de methodiek van 

Nederland Schoon wordt door veel 

gemeenten toegepast. U kunt op de 

website van Nederlandschoon de 

kenniswijzer zwerfafval vinden, die veel 

informatie biedt. 
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3 Sociaal domein 

3.1 Begroting 2020-2023 

Antwoorden op technische vragen Begroting 2020-2023: 

 

Fractie Pag. Vraag Reactie 

VVD 28 U geeft aan in gesprek te gaan met 

de Raad om het programma SD 

meer concreet en meetbaar te 

maken. Wanneer gaat u dat doen? 

Deze zin was bedoeld als uitnodiging aan 

de raad om in gesprek te gaan over meer 

concrete beleidskaders in het verlengde 

van de doorontwikkeling van het 

zorglandschap. In het vierde kwartaal 

wordt dit uitgewerkt. Ons voornemen was 

om dit eerst in de klankbordgroep sociaal 

domein te doen. 

NN 29 Sociaal domein Bemoeizucht 

1.1.Wat zijn de ervaringen in 

hoofdlijnen van het team 

bemoeizucht tot nu toe? 

2.1.Welke verbeteringen worden 

voorgesteld in 2020? 

1.1 Het samenvoegen van het 

zorgnetwerk en het sociaal team tot de 

pilot bemoeizorg heeft tot meer 

duidelijkheid geleid bij professionals. De 

werkwijze binnen de pilot wordt 

overwegend positief ervaren, maar 

verdere verbetering is zeker mogelijk.  

2.1 Verbeteringen zijn onder meer het 

vastleggen van de werkafspraken 

(waaronder het omschrijven van de 

verschillende rollen en functies in en rond 

het team) en het opstellen van een 

'escalatieladder'.  

NN 29 Bemoeizorg. Vraag: Op hoeveel 

personen heeft de bemoeizorg 

betrekking? Hoeveel gezinnen zijn 

hierbij betrokken? In welke mate 

valt beginnende dementie onder 

bemoeizorg? 

In het eerste half jaar van 2019 zijn er 

ongeveer 25 situaties aan de orde 

geweest. Dat kunnen situaties zijn waarbij 

echt maar 1 persoon betrokken is, maar in 

de meeste gevallen is er een gezin of een 

breder sociaal systeem in beeld. 

Beginnende dementie op zich is geen 

reden om bemoeizorg te gaan geven. 

Maar als iemand gedrag gaat vertonen 

dat bijvoorbeeld leidt tot veiligheidsrisico's 

voor zichzelf of zijn omgeving, en 

tegelijkertijd zorgmijdend is, dan kan dat 

reden zijn om bemoeizorg in te zetten.  

NN 30 Bereiken in 2020 Jeugdhulp. Vraag: 

de aansluiting van jeugd op 

volwassenzorg is niet apart als 

doelstelling voor 2020 benoemd. 

Valt het onder de container 

omschrijving goede en beschikbare 

jeugdhulp? Welke acties zijn in 

gang gezet om een goede overgang 

te regelen? 

De doelstelling onder het kopje 'Wat willen 

we bereiken?' zijn algemeen en dus ook 

van toepassing op 2020. Er is een 

periodiek 18-/18+ overleg ingesteld 

waarin individuele casuistiek besproken 

wordt en waarin onderlinge 

werkafspraken worden aangescherpt.  

NN 31 Aandacht voor het verloop binnen 

het personeel JGT. 

1.1 We zien dat het verloop in de zorg en 

specifiek de jeugdhulp groot is. Er is 
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Fractie Pag. Vraag Reactie 

1.1.In het overgangsjaar 2020 wordt 

gelet op de nieuwe 

inkoopprocedure naast het 

bestaand verloop extra verloop 

verwacht. 

Kunt u aangeven wat hiervan de 

oorzaken kunnen zijn en de 

gevolgen voor de continuïteit van de 

hulpverlening? 

2.1.hoe gaat u deze gevolgen 

opvangen? 

krapte op de arbeidsmarkt en een nieuwe 

inkoopronde kan leiden tot extra 

onzekerheid.  

2.1. De communicatie met het JGT over 

het starten van een inkoopprocedure is al 

in vroeg stadium gestart. Van een nieuwe 

partij wordt geëist  een meer dan 

wettelijke inspanning te leveren  bij het 

overnemen van medewerkers uit het 

huidige JGT.  

Wij zijn voornemens de 

aanbestedingsprocedure te starten in het 

1e kwartaal van 2020. Na de gunning zal 

de nieuwe partij zo snel mogelijk starten 

met de voorbereiding van de overgang 

per 1-1-2021.  

Ook nu zien we echter al dat het verloop 

in de jeugdhulp groot is. De coöperatie 

Jeugd en gezinsteam Holland Rijnland en 

de TWO spannen zich in om de kwaliteit 

en capaciteit van de teams op pijl te 

houden.  

SBN 31/32 Hier wordt ingegaan op  

‘wooncoach’, gekoppeld aan 

welzijnsbezoeken die in 2020 

gepland zijn. 

Wat is de betekenis van de 

wooncoaches van de 

woningbouwcoöperaties voor de 

inwoners?  

Is de wooncoach alleen bereikbaar 

voor bewoners van sociale 

huurwoningen of ook voor de 

andere inwoners? 

In de woonvisie uit 2016 was 

actiepunt voor 2016/2017 ouderen 

bewust maken van de 

mogelijkheden om zelf maatregelen 

te nemen m.b.t. de woonsituatie. 

Hoe heeft u hier uitwerking aan 

gegeven / hoe gaat u hier (verder) 

uitwerking aan geven? 

Wij zijn bezig om hier uitwerking aan te 

geven. In de prestatieafspraken voor 2019 

met Woondiensten Aarwoude en 

Woningstichting Nieuwkoop is 

afgesproken dat ouderen tijdig bewust 

worden gemaakt van passend wonen 

(bijvoorbeeld m.b.t. inschrijven in het 

woonruimteverdeelsysteem en het 

aanpassen van de woning). De gemeente 

faciliteert samen met de 

woningcorporaties de 

informatievoorziening richting ouderen 

vanuit huurdersorganisaties en lokale 

platforms. In dit kader is de gemeente op 

dit moment in gesprek met de corporaties 

over de inzet van een wooncoach. Begin 

2020 kunnen we u daar verder over 

informeren. 

Een tweede prestatieafspraak betreft het 

verkennen van mogelijkheden om meer te 

doen dan alleen informeren. Hierbij wordt 

samenwerking gezocht met lokale 

ouderenorganisaties. 
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NN 32 Werk en inkomen. Goede uitvoering 

van de Participatiewet. 

1.1. Is Rijnvicus klaar voor de 

geschetste uitvoering van de 

Participatiewet? 

2.1. Zijn er nog eventuele 

organisatorische zaken te 

regelen/verbeteren? 

1.1 Wij verwachten van wel. De overgang 

van de SWA naar Rijnvicus is goed 

verlopen. Ook het 

Werkgeversservicepunt.ontwikkelt zich 

positief.   

2.1 De gemeente Nieuwkoop heeft een 

overeenkomst met de gemeente Alpen 

voor de uitvoering van de Participatiewet. 

We streven naar meer lokale verbinding 

met zowel Rijnvicus als het serviceplein in 

Alphen aan den Rijn. Inhoudelijk vindt 

periodiek overleg plaats met de gemeente 

Alphen / Rijnvicus gericht op de inzet van 

re-integratie van inwoners. Momenteel 

vindt er ook overleg plaats met Rijnvicus 

en het WSP over het gericht kunnen 

vervullen van de personeelsvraag van 

Nieuwkoopse werkgevers. 

NN 32 Welzijnshuisbezoeken. Vraag: Wie 

voert deze bezoeken uit, wat zijn 

hiervan de bevindingen en welke 

inzichten heeft dit opgeleverd? 

Op dit moment wordt voor de uitvoering 

van de welzijnsbezoeken een plan van 

aanpak opgesteld. De bezoeken worden 

nog niet uitgevoerd. De planning is in 

2020 van start te gaan. We kunnen u dus 

nog niet op de hoogte stellen van de 

bevindingen en inzichten.  

SBN 32 U zoekt nog naar plekken om 

bijzondere doelgroepen op te 

vangen conform het 

uitvoeringsprogramma ‘blijf in de 

buurt’.  

Wat zijn allemaal deze 

doelgroepen, hoe brengt u 

potentiële plekken in kaart en aan 

welke eisen moeten de plekken 

voldoen? 

Dat gaat bijvoorbeeld over 

jongvolwassenen met een licht 

verstandelijke beperking die niet meteen 

zelfstandig kunnen wonen, maar ook om 

frequente bezoekers van de centrale 

maatschappelijke opvang die baat kunnen 

hebben bij een stabielere woonsituatie in 

een prikkelarme omgeving ('scheve 

huisjes'). Hoe wij potentiële plekken in 

kaart brengen en welke eisen we stellen 

aan de locaties loopt sterk uiteen 

afhankelijk van de doelgroep. 

Woningcorporaties hebben er in ieder 

geval een rol in omdat de huisvesting 

vaak in hun vastgoed is. Daarnaast 

betrekken we zorgpartijen met expertise 

over de verschillende doelgroepen om 

mee te denken over de eisen die er aan 

de locatie/woonvorm gesteld worden.  

NN 34 Onderwijshuisvesting 

Vraag: Schoolbesturen houden er in 

hun meerjarenonderhoudsplannen 

rekening mee dat bestaande 

schoolgebouwen na 40 jaar worden  

gerenoveerd of dat nieuwbouw 

wordt gepleegd. 

Een aantal van de schoolgebouwen in 

Nieuwkoop is ouder dan 40 jaar en heeft 

het einde van hun economische 

levensduur bereikt. Hiertoe hebben de 

gemeente en de schoolbesturen in 2015 

een “strategisch plan onderwijs en 

huisvesting voor het primair onderwijs” 

opgesteld. Hierin hebben gemeente en 

https://www.rijnvicus.nl/Werkgevers/Werkgeversservicepunt_WSP
https://www.rijnvicus.nl/Werkgevers/Werkgeversservicepunt_WSP
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Het komt regelmatig voor dat een 

schoolgebouw na 40 jaar nog 5 jaar 

of langer in gebruik moet worden 

gehouden omdat de gemeente niet 

tijdig tot renovatie of nieuwbouw is 

overgegaan. Schoolbesturen 

kunnen dan geconfronteerd worden 

met hoge kosten voor onderhoud 

om het schoolgebouw bruikbaar te 

houden. Op welke wijze neemt de 

gemeente hierbij haar 

verantwoordelijkheid voor het 

betreffende onderhoud of laat zij dat 

volledig aan het schoolbestuur 

over? 

schoolbesturen gezamenlijk hun ambitie 

neergelegd en zijn zorgvuldig keuzes 

gemaakt ten aanzien van de planning en 

prioritering van de nieuwbouw. Wij gaan 

er van uit dat de staat van het onderhoud 

daarbij door het schoolbestuur is 

afgewogen.  

De gemaakte afspraken uit dit plan zijn de 

leidraad op basis waarvan gemeente en 

schoolbesturen zorgdragen voor 

kwalitatief goede en toekomstbestendige 

schoolgebouwen.  

 

 

SBN 34 Thema Onderwijs en Ontwikkeling. 

Hoe monitort u de (on)tevredenheid 

en klachten over het 

leerlingenvervoer dat recent via 

aanbesteding in handen is gekomen 

van een nieuwe vervoerder? 

Met de nieuwe vervoerder zijn afspraken 

gemaakt over de kwaliteit en planning van 

het leerlingenvervoer, de communicatie 

richting de ouders en de behandeling van 

de klachten. Naar aanleiding van de 

recente klachten zijn met Willemsen de 

Koning nadere afspraken gemaakt en 

waar nodig verbeteracties ingezet. Alle 

ouders zijn hierover geïnformeerd. 

Als ouders meldingen of klachten hebben 

dan kunnen zij zich wenden tot Willemsen 

de Koning. Mocht dit niet tot tevredenheid 

leiden, dan kunnen ouders altijd met de 

gemeente contact opnemen. Wij blijven 

alert en monitoren regelmatig, samen met 

de gemeente Alphen aan den Rijn en 

Kaag en Braassem, de kwaliteit en 

geleverde prestaties van de vervoerder. 

NN 35 Vrije tijd en cultuur. In de financiële 

uitgangspunten dalen de lasten 

voor Vrije tijd en cultuur licht en 

blijven gelijk voor de jaren 2020-

2022.Vraag: Kan het college een 

toelichting geven op deze lasten 

(ontwikkeling) mede in het licht van 

de nota sport en bewegen? 

De lastendaling is te verklaren door het 

overzetten van overgebleven 

accommodatiekosten naar lasten voor 

vastgoedzaken. Deze overgang is in 2018 

al ingezet. 

In de visie op sport en bewegen wordt 

een beeld geschetst van de 

lastenverdeling op het gebied van sport 

en aan uw raad een voorstel gedaan over 

de verdeling van de lasten op het gebied 

van sport. Deze wijzigingen verwerken wij 

in de voorjaarsnota 2020 en begrotingen 

vanaf 2021.  
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4 Bestuur en dienstverlening 

4.1 Begroting 2020-2023 

Antwoorden op technische vragen Begroting 2020-2023: 

 

Fractie Pag. Vraag Reactie 

SBN 38 Hoe monitort het college trends, 

ontwikkelingen en tevredenheid van 

onze inwoners op de verschillende 

kanalen (website, balie, telefonie, 

loketten)? 

Tweejaarlijks wordt de burgerpeiling van 

Waar staat je gemeente gehouden. De 

burgerpeiling wordt gebruikt om inzicht te 

krijgen in wat er leeft binnen de 

gemeenschap. Zo maakt de burgerpeiling 

het welzijn en de betrokkenheid van 

wijkbewoners en doelgroepen inzichtelijk. 

Met de uitkomsten van dit onderzoek 

kunnen het beleid en de dienstverlening zo 

goed mogelijk af gestemd worden op de 

wensen van onze inwoners. De 

burgerpeiling staat voor oktober 2019 op de 

planning, waarbij een a-selecte steekproef 

(verdeeld over de kernen) een brief met 

uitnodiging tot deelname thuisgestuurd 

krijgt.  

Daarnaast wordt in oktober een 

klanttevredenheidsonderzoek gehouden 

voor de kanalen balie en telefonie.  

Via de website hebben we de tevredenheid 

over het gebruik van een e-formulier 

gemeten door de gebruiker direct na het 

invullen van het e-formulier een aantal 

vragen te stellen. 

We zijn bezig om het 

klanttevredenheidsonderzoek rond de 

kanalen anders vorm te gaan geven. Niet 

meer 1 of 2 jaarlijks een onderzoek maar 

structureler en frequenter, zoals direct na 

een klantcontact. Voordeel is dat er eerder 

geanticipeerd kan worden op eventuele 

opmerkingen of klachten van inwoners. We 

nemen dit ook op in de visie dienstverlening 

die begin volgend jaar ook aan de 

gemeenteraad wordt voorgelegd. In deze 

visie worden ook de trends en 

ontwikkelingen meegenomen. 
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SBN 39 De ondernemersloket-onderwerpen 

zijn de gebruikelijke onderwerpen 

zoals omgevings-, evenementen- en 

gebruiksvergunningen. Is gepeild bij 

de ondernemers of er ook andere 

behoeften zijn? Wordt overwogen 

om – naast (bestuurlijk) overleg met 

de verenigde ondernemers – ook 

individuele ondernemers te 

bezoeken om behoeften op te halen 

en een uitgebreidere relatie met het 

bedrijfsleven op te bouwen? 

Ja, dat is gepeild en die onderwerpen zijn 

er. De genoemde thema’s dienen dan ook 

slechts als voorbeeld en zijn niet uitputtend 

bedoeld. 

Niet alleen door de gemeente, maar ook 

door de adviesgroep vanuit de ZZP-ers die 

zich destijds heeft bezig gehouden met de 

vraag of een ondernemersloket voor de 

ondernemers van meerwaarde zou kunnen 

zijn. 

Daarnaast hebben we via de 

ondernemerspeiling die aan alle 

ondernemers is verstrekt, ook meer inzicht 

gekregen in de behoeften. Hoewel deze 

peiling inmiddels al wel weer 2 jaar geleden 

is uitgevoerd, verwachten wij niet dat in die 

2 jaar de behoeften ingrijpend zijn 

veranderd. 

SBN 43 Is de inzet van TIC om 80% van alle 

vragen via telefoon, social media of 

receptie bezoek meteen af te 

handelen een reëel streven?  

Hoe hoog is dat percentage op dit 

moment?  

Wat zijn de kosten van aanschaf van 

de software voor een Kennisbank 

Dienstverlening en wat is de vereiste 

incidentele en structurele ureninzet 

om dit te vullen en update te 

houden? Wat zijn de ervaringen 

elders met een kennisbank 

Dienstverlening? Worden 

percentages van 80% bereikt? 

Het is de inzet van TIC om in de toekomst 

80% (is nu 50%) van vragen te 

beantwoorden. Of dit een reëel streven zal 

zijn wordt op dit moment onderzocht. Een 

voorlopige managementrapportage laat 

zien dat het aantal calls door de jaren heen 

iets is afgenomen. Inwoners worden steeds 

digitaler. Wat wij wel constateren is dat de 

gespreksduur toe is genomen. Een lopende 

inventarisatie laat zien dat de calls 

complexer van aard zijn. Veelal wordt TIC 

geconfronteerd met zorggerelateerde en 

fysiek leefomgeving vragen, die niet 

standaard te beantwoorden zijn. Een 

kennisbank kan hierin ondersteunend zijn. 

Uiteindelijk beogen wij dat de inwoner een 

zo kort mogelijke klantreis ervaart en niet 

van het kastje naar de muur wordt 

gestuurd.  

Kosten aanschaf software, vereiste 

incidentele en structurele inzet, alsmede de 

haalbaarheid van de 80% wordt op dit 

moment onderzocht. Een tweetal 

gemeenten worden bezocht die al enige tijd 

werken met een kennisbank. 

Dit alles wordt meegenomen in de visie 

dienstverlening die begin volgend jaar ook 

aan de gemeenteraad wordt voorgelegd. In 

deze visie worden ook de trends en 

ontwikkelingen meegenomen. 

SBN 43 Welk besluit / welke reden ligt ten 

grondslag aan de extra middelen 

voor subsidies voor 

samenlevingsinitiatieven? Om 

De betreffende zin op pagina 43 dient te 

vervallen. Deze is foutief opgenomen. 
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hoeveel extra middelen gaat het en 

wat was afgelopen jaren 

opgenomen in de begroting? 

 

 

  



Technische vragen Begroting 2020-2023 

22 

5 Bedrijfsvoering 

5.1 Begroting 2020-2023 

Antwoorden op technische vragen Begroting 2020-2023: 

 

Fractie Pag. Vraag Reactie 

VVD 3 “…Verder zal in datzelfde voorstel 

worden voorgesteld om een 

incidentele dotatie aan de 

voorziening onderhoud gebouwen 

te doen, waarmee de stijging van 

de structurele dotatie de komende 

jaren beperkt kan blijven.” 

Is in de begroting 2020 – 2023 de 

genoemde dotatie al verwerkt? 

Welke omvang heeft  -naar uw 

inschatting- de structurele dotatie in 

de voorziening onderhoud 

gebouwen? 

Ja, deze dotatie is financieel verwerkt in de 

vorm van een stelpost. 

SBN 44 Hoeveel en welke type 

werkervaringsplaatsen, reïntegratie 

arbeidsplaatsen en SROI 

arbeidsplaatsen kent de organisatie 

nu en wat is dat procentueel ten 

opzichte van de totale organisatie? 

Hoe heeft zich dit de afgelopen 

jaren ontwikkeld, en wat zijn de te 

verwachten ontwikkelingen de 

komende jaren hierin? 

Het zijn vier vragen in 1. Voor deze vragen 

hebben wij o.a. informatie nodig van het 

UWV en binnen de organisatie. De 

antwoorden volgen daarom later. 

SBN 44/45 Onze inwoners worden 

substantieel zwaarder belast met 

de afvalstoffenheffing omdat de 

landelijke kostenontwikkeling en de 

vertaling daarvan naar Nieuwkoop 

daartoe noodzaakt. 

Wat wordt er in combinatie met de 

komende invoering van 

tariefdifferentiatie aan 

communicatie- en 

bewustwordingsacties opgepakt 

m.b.t. de (oorzaken van) hogere 

afvalstoffenheffing? 

Allereerst vinden wij het van belang dat 

wordt aangegeven dat de hogere kosten los 

staan van het nieuwe systeem van 

inzameling. In de nieuwsbrief van 

september hebben wij dit al aangegeven. 

Ook in de volgende nieuwsbrieven en de 

communicatie over de invoering van de 

nieuwe inzameling blijven wij aandacht 

besteden aan het belang van en goede 

afvalscheiding in relatie met de 

toenemende verwerkingskosten. Omdat het 

voorkomen van afval uit oogpunt van 

duurzaamheid de beste optie is, besteden 

wij ook aandacht aan afvalpreventie.  
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VVD 48 Loonkostenontwikkeling. Kunt u het 

bedrag van € 807.000,-- 

specificeren op basis van de 

vermelde onderwerpen? 

Het gaat om de volgende zaken: 

- Werkvoorbereider: € 80.000 

- Onderhoud openbaar groen: € 

90.000 (betreft areaal uitbreiding) 

- Hogere kosten APPA en 

voormalige personeel: € 157.264  

- Hogere lasten personeelsstaat 

(inflatie en cao): €433.780 

- Hogere budgetten voor 

opleidingskosten, teamontwikkeling 

en beloningsbeleid: € 46.000 

VVD 51 “De verwachte winstuitkeringen van 

de BNG en Alliander worden op 

basis van de vorige jaren verhoogd 

met € 70.000.”   Is deze verhoging 

in totaal             € 70.000,-- of is dit 

bedrag begroot per onderneming?     

Gaat het hier om een structureel of 

incidentele verhoging? Waarop 

baseert u uw conclusie dat de 

dividenduitkeringen van beide 

ondernemingen vanaf 2020 

zodanig zullen zijn, dat deze 

verhoging realistisch is?  

Het gaat om 20.000 bij BNG en 50.000 bij 

Alliander. Dat nemen we structureel mee. 

De achterliggende gedachte is een zich 

herhalende hogere dividenduitkering van 

beide bedrijven de afgelopen jaren. Op 

basis daarvan is het hoger begrote bedrag 

nog aan de behoudende kant. 

VVD 51 “I.v.m. de verwachte nieuwe 

formatie van I&A is een stelpost 

van € 100.000 opgenomen.”       Is 

sprake van een incidentele of een 

structurele stelpost? Wat is de 

aanleiding voor deze stelpost en 

waarvoor wordt zij gebruikt? 

De kosten zijn toekomstgericht structureel. 

Zoals eerder aangekondigd is er een 

nieuwe functie ontstaan binnen I&A. De 

gegevens manager. De aanleiding is 

uitgebreid toegelicht in de diverse 

producten en in de auditcommissie. Zie 

daarnaast de eisen vanuit de digitale 

agenda 2020 van de VNG. Informatisering 

en data management zijn grote 

speerpunten en daar zijn structureel 

middelen voor nodig. 

NN 61 Berekening weerstandsvermogen. 

In de risico’s ontbreekt het risico 

dat de reserve duurzaamheid niet 

toereikend is voor de realisatie van 

de plannen. Vraag: Is dat omdat dit 

risico via de begroting kan worden 

opgevangen (politieke keuze’s) en 

zo ja, waarom geldt dat niet voor 

de jeugdwet? 

De inzet op duurzaamheid is niet 

onvermijdelijk, het is een bestuurlijke keuze 

waar we op inzetten.  
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SBN 143 De aparaatskosten per inwoner 

nemen met circa 11% toe. De 

overhead neemt toe van 8,5 naar 

12%. 

Wat zijn oorzaken van deze 

toenames? 

Het kengetal 'apparaatskosten per inwoner' 

wordt berekend door de totale lasten op het 

taakveld 'Bestuur en dienstverlening' te 

delen door het aantal inwoners van de 

gemeente. Onderdeel van het taakveld 

'bestuur en dienstverlening' is het resultaat 

van de rekening. Dit laatste zorgt voor een 

correctie die nogal kan fluctueren. Het 

resultaat van de rekening in de jaarrekening 

2018 was ruim € 2,6 mln voordelig. Het 

resultaat van de rekening in de begroting 

2020 bedraagt slechts € 0,1 mln. In de 

jaarrekening 2018 vindt daardoor een grote 

(voordelige) correctie plaats op de lasten, in 

de begroting 2020 zo goed als geen 

correctie. 

 

Nagekomen vragen CDA: 

 

CDA 7 Als je het betoog en de tabellen 

volgt voor 2020 krijg je de volgende 

opstelling: 

 

Begroting na voorjaarsnota -341 

Upn -61 

Begroting na upn -402 

Algemene uitkering -654 

Begroting na alg uitkering -1056 

Loonontwikkeling 266 

Verb partijen 74 

Beleidskeuzes 978 

Begroting na correcties 262 

 

Op bl 9 vinden we evenwel  

een bedrag van 577. 

Ook voor andere jaren zijn er  

Verschillen. Kan dit verklaard 

 Worden en  een duidelijker 

opstelling worden gemaakt? 
 

De vragensteller heeft delen van de 

uitwerking van de tabel Uitwerking UPN in 

de begroting  onder 1.3.2. opnieuw 

opgeteld terwijl deze al in de tabel waren 

opgenomen. 

Graag willen wij de opstelling verhelderen.  

 

1.3.1. geeft het vertrekpunt aan in drie 

onderdelen, namelijk 

• saldo van de begroting 2020 zoals 

deze is opgenomen in de begroting 2019-

2022 

• begrotingswijzigingen zoals deze 

zijn vastgesteld door de raad 

• begrotingswijziging nav de 

Voorjaarsnota 2019 

 

1.3.2. geeft een vertaling van de UPN, de 

meicirculaire (=algemene  uitkering) etc 

De eerste tabel “ Uitwerking UPN in de 

begroting “ geeft dit weer. De uitkomsten 

van deze tabel is ook verwerkt in de 

recapitulatie op pagina 10. 

De overzichten Algemene Uitkering, 

Loonontwikkeling en Verbonden Partijen 

zijn een toelichting op het cijfer in de eerste 

tabel en moeten dus niet meegeteld worden 

bij de recapitulatie. 

Deze 3 tabellen zijn bedoeld als uitleg en 

vormen geen onderdeel van de optelling. 
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1.3.3. geeft de diverse ontwikkelingen in de 

programma’s weer. Het saldo daarvan is 

opgenomen in de recapitulatie 

 

1.3.4. geeft de uitwerking binnen de 

financiële techniek weer. Het saldo is 

opgenomen in de recapitulatie. 

 

In onderstaande tabel geven wij de 

samenvatting: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bij bepaalde optellingen zien wij 

afrondingsverschillen. 

Dit wordt veroorzaakt omdat bedragen uit 

de database worden opgeteld en afgerond. 

CDA 8 Inflatie lasten en baten. 

Met name aan de lastenkant is 

voor een aantal budgetten 

indexatie om diverse redenen 

achterwege 

gebleven. 

 

Kunt u aangegeven bij welke 

budgetten dit gebeurd is en wat de 

diverse redenen/motivaties zijn 

geweest om dit niet te doen. 

 

Begrotingstechnisch is een algemene 

indexatie van alle budgetten de meest 

eenvoudige weg. In Nieuwkoop doen we dit 

niet. We leggen alle budgetten voor 

goederen en diensten onder de loep. Is er 

een reden om niet te indexeren, dan laten 

we dat achterwege. Een opsomming van 

alle budgetten die wel/niet geïndexeerd zijn 

met daarbij de motivatie waarom wel/niet 

vergt een organisatiebrede uitvraag. Het 

gaat om honderden budgetten. Deze 

informatie kan worden geleverd maar niet 

op korte termijn. De vraag is wat de 

toegevoegde waarde is van deze 

informatie. 

CDA 57 De leges onder titel 3: 

dienstverlening Europese 

richtlijnen en APV 

De totale kosten bedragen bijna € 

500.000 waarvan de helft aan 

overhead terwijl de opbrengsten uit 

leges ongeveer € 10.000 bedraagt. 

Een kostendekkendheid van  

2%.......... 

Is er een mogelijkheid om dit (veel 

goedkoper) uit te besteden? 

Het overzicht leges onder titel 3 betreft met 

name taakvelden gericht op openbare orde 

en veiligheid. Deze taken kunnen en 

moeten we zeker niet uitbesteden. Voor 

een groot deel van de werkzaamheden 

kunnen ook geen leges worden gevraagd 

omdat dit toezicht vanuit de overheid 

betreft. Het werk verbonden aan deze 

activiteiten wordt gedaan door 

medewerkers van de gemeente, maar ook 

door medewerkers van de VRHM. Het 

bedrag kosten overhead komt mede door 
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het rekenmodel, mar zeker niet omdat dit 

niet doelmatig zou zijn georganiseerd. 

Dat de leges relatief laag zijn komt ook door 

het besluit van de raad dat niet-

commerciële evenementen geen leges in 

rekening gebracht krijgen. Het aantal van 

deze niet-commerciële evenementen stijgt 

(dit is goed voor de leefbaarheid van de 

dorpen), maar dit kost wel extra menskracht 

bij het verlenen van de vergunning en het 

toezicht, zonder dat dat hier extra leges 

tegenover staan.  

Bijvoorbeeld de Kermis van Langeraar en 

de Braderie van Langeraar betalen geen 

leges, terwijl beide evenementen ook de 

nodige inspanning van gemeente en 

brandweer vragen. Natuurlijk kan de raad 

dit beleid aanpassen, maar het college is 

hier geen voorstander  van. 

CDA 62 In 2018 vroeg het CDA: “Kan naast 

de begroting ook een historisch 

overzicht gegeven worden van de 

Ratio weerstandsvermogen, de 

Schuldquote, de Solvabiliteitsratio 

etc.?”  Het antwoord was positief, 

maar de tijd was te kort. In deze 

begroting is het historisch overzicht 

ook niet opgenomen.  Kan in in de 

begroting 2021 het daadwerkelijk 

worden opgenomen? 

Het historisch overzicht wordt meegestuurd 

middels een addendum. 

CDA 62 In 2023 is de netto schuldquote 

1%, maar de netto schuld €482. Is 

dit consistent. Kan dit verklaard 

worden? 

Dit percentage is onjuist. De schuldquote 

per einde 2023 bedraagt 11,1%.  

CDA 130 Kan worden toegelicht wat staat In 

de bijlage uitvoeringsinformatie? 

Gemeenten zijn op grond van de 'Regeling 

Informatie voor derden' verplicht de 

begrotingsbedragen in te delen naar 

taakvelden. Het CBS verzamelt deze 

informatie. Dit levert macro-economische 

informatie op en gemeenten kunnen 

hierdoor financieel met elkaar worden 

vergeleken. 
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6 Algemene dekkingsmiddelen 

6.1 Begroting 2020-2023 

Antwoorden op technische vragen Begroting 2020-2023: 

 

Fractie Pag. Vraag Reactie 

VVD 8 Belastingplan: er wordt vanaf 2022 

extra OZB geheven. Kunt u de 

(jaarlijkse) kostenstijging (in een 

was – wordt tabel) inzichtelijk 

maken voor respectievelijk een 

éénpersoons en een 

meerpersoons-huishouden met 

een woning met WOZ-waarde van: 

- € 200.000 

- € 300.000 

- € 500.000 

Voor OZB is een of 

meerpersoonshuishouden niet 

relevant. Het gaat om de waarde van 

het object. De stijging van de OZB-

aanslag voor woningen is gemiddeld 

1,5%. Individuele afwijkingen hiervan 

kunnen optreden, afhankelijk van de 

schommeling van de WOZ-waarde. 

 

 

VVD 53 Rente kostendekkende tarieven: 

“Voor tarieven die niet meer dan 

kostendekkend mogen zijn, geldt 

dat voor de berekening van de 

kapitaallasten een 

bedrijfseconomisch verdedigbaar 

rentepercentage moet worden 

gehanteerd. Voor zover sprake is 

van rentetoerekening, kiezen wij 

voor een percentage van 2,5%.”  

Begrijpen wij het goed dat onze 

inwoners extra gaan betalen als 

gevolg van het toerekenen van 

rente over kostendekkende 

tarieven?                                       

Kunt u toelichten waarom en in 

welke gevallen (bijv. bij rioolheffing 

en begraafrechten) rente wordt 

berekend bij kostendekkende 

tarieven? 

Kunt u toelichten waarom -bij het 

huidige negatieve rentepercentage 

op de kapitaalmarkt- een 

percentage van 2,5% wordt 

berekend? 

Rente wordt berekend op 

geïnvesteerde bedragen. De 

rentevoet die wordt gehanteerd is een 

meerjarig gemiddelde. Leningen die 

worden aangegaan voor investeringen 

worden op verschillende momenten in 

de tijd en voor langdurige termijnen 

afgesloten. Het rentepercentage dat 

banken op dit moment rekenen voor 

leningen is niet negatief. Wellicht 

wordt hier de depositorente voor 

banken bij de ECB bedoeld. Deze 

depositorente is geen 

bedrijfseconomisch juiste maatstaf 

voor rentekosten op investeringen. 

VVD 58 Kunt u een verklaring geven 

waarom Nieuwkoop ‘met kop en 

schouders’ uitsteekt boven de 

regiogemeenten (allen Cyclus 

gemeenten) als het gaat om de 

afvalstoffenheffing?  

De verwerkings- en 

inzamelingskosten zijn in een landelijk 

gebied altijd hoger. Daarnaast zien we 

dat het verwerkingstarief dat Cyclus 

moet betalen aanzienlijk is gestegen, 

waar andere gemeenten ook last van 

hebben. Onderstaand de 

ontwikkelingen van de tarieven van 
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Fractie Pag. Vraag Reactie 

Cyclus-gemeenten, welke tot dusver 

bekend zijn: 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

VVD 58 Kan met het vormen van een 

voorziening afvalstoffen een 

‘dempende werking’ op de steeds 

hoger wordende afvalstoffenheffing 

voor onze inwoners worden 

gerealiseerd? 

Er is een voorziening, de vraag is of 

we het gevraagde bestuurlijk moeten 

willen. Een voorziening kan helpen bij 

fluctuaties in de kosten af te vlakken. 

Uit de voorziening worden de kosten 

voor invoering diftar gefinancierd. 

 


